
 
Bijdrage Meerjarenbegroting 2020-2023 

Voorzitter 

Als vervolg op de behandeling van de perspectiefnota 2020 in juni van dit jaar, spreken we hier 

vanavond met elkaar over de Programmabegroting 2020-2023. 

De fractie van Gemeentebelangen spreekt in een bijdrage over de Programmabegroting, de 2e 

Concernrapportage, de Richtlijnen Begrotingen Verbonden Partijen 2021, de Nota Reserves en 

Voorzieningen, de Nota Risicomanagement, het Treasurystatuut, de Belastingverordeningen en de 

Tarieven Afvalstoffenhefing. 

Een heel karwei om al deze nota’s en bijlagen door te nemen en daar wat van te vinden. 

De Programmabegroting opent met, Gemengde gevoelens, gedeelde ambities. 

Gemengde gevoelens hebben wij ook en zo langzamerhand zakt de moed ons in de schoenen. Vele 

jaren op rij hebben we het in onze bijdragen gehad over donkere wolken en ook nu zitten we in 

zwaar weer. We hebben samen vele inspanningen geleverd om voor onze gemeente orde op zaken 

stellen en dat is met alle mogelijke medewerking van bestuur en organisatie toch weer gelukt.  

Complimenten hiervoor zijn op zijn plaats voor het bestuur, de griffie en de organisatie, maar ook 

zeker voor alle collegae raadsleden. 

We krijgen echter binnen onze begroting steeds minder vrije beleidsruimte en daardoor passen de 

woorden - gedeelde ambities - hier goed bij. 

Kortom voorzitter, de fractie van Gemeentebelangen vindt dat het college zijn best heeft gedaan om 

met deze Programmabegroting te komen tot een sluitende meerjarenbegroting. 

Voorzitter 

Een aantal opmerkingen willen we nog maken 

Onze gemeentelijke organisatie is in ontwikkeling. Er gaat (en dat merken we) nog meer van buiten 

naar binnen gewerkt worden om aan te sluiten bij de huidige tijd en hoe onze inwoners van ons 

verwachten dat we inspelen op hun initiatieven en behoeften. De fractie Gemeentebelangen 

faciliteert dat ook door straks een eigentijds gemeentehuis te bouwen voor onze medewerkers en 

inwoners. Tegelijkertijd vragen we extra inspanningen van de medewerkers, ondanks hier fors op te 

bezuinigen.  De eerste stappen zijn gezet naar Buurtgericht Werken, naar onze mening goede 

stappen, het is nu een kwestie van vasthouden en door ontwikkelen.  Nogmaals vragen wij met klem 

aan het College om onze medewerkers te helpen deze nodige ontwikkelingen vorm te geven. 

Iedereen moet zo lang mogelijk mee kunnen doen, ook in het dienen van onze inwoners. Tevens 

vragen wij de aandacht voor het ziekteverzuim en het werkklimaat. 

Evenementenbeleid 

U stelt, dat evenementen een belangrijke bijdrage leveren aan het vergroten van de 

aantrekkelijkheid van de gemeente Oosterhout. U stelt verder en dat is nu juist verwonderlijk als U 

tevens een bezuiniging voorstelt van € 42.000.00, - “we willen daarom voor 

evenementenorganisaties zo weinig mogelijk drempels opwerpen, om ervoor te zorgen dat er binnen 

de gemeente “altijd wat te doen is” 



 
Bij de behandeling van de perspectiefnota hebben we daarover opmerkingen gemaakt en verzocht 

deze bezuiniging niet op te nemen in de begroting. De fractie van Gemeentebelangen heeft bij deze 

behandeling aangegeven dat wanneer deze bezuiniging alsnog zou worden opgenomen in de 

begroting te komen met een amendement. We dienen samen met de VVD en het CDA een 

amendement in. (Amendement) 

Tevens zijn de subsidieplafonds verlaagd voor Volksfeesten en Evenementen en Programmering van 

de Stad, met respectievelijk € 33.000 en € 10.000. Een antwoord op de gestelde sjabloonvragen is 

niet gegeven, graag een antwoord van de Wethouder. 

Voorzitter 

Het klimaat in onze gemeente. Er kan niet genoeg groen in onze gemeente zijn en het is al helemaal 

fijn als onze inwoners daar zelf ook een steentje aan bij kunnen dragen. We zien de ontwikkelingen 

plaats vinden, geveltuintjes in de winkelstraten (uitgevoerde motie van Gemeentebelangen) en een 

budget van € 150.000 voor initiatieven vanuit onze inwoners en organisaties.  De vergroening van 

onze leefomgeving is een van de belangrijkste opgaven.  Het stedelijk- en dorps groen en de stads- en 

dorpsbomen staan iedere dag, de hele dag te Multitasken. Ze leggen onder andere CO2 vast, vangen 

fijnstof af, houden hemelwater vast, koelen de stad, nemen stikstof op en zorgen voor leven en meer 

biodiversiteit in de stad en dorpen.  Om het stedelijk- en dorpsgroen en de stads- en dorpsbomen 

optimaal te laten presteren, is het belangrijk dat we vakmanschap, kennis en toegepast 

wetenschappelijk onderzoek verbinden, zodat we weten wat werkt. Een mooie 

duurzaamheidsopgave, met betrekking tot vermindering van CO2 en Stikstof. 

Bij de behandeling van de perspectiefnota heeft de fractie van Gemeentebelangen ook aandacht 

gevraagd voor een plaats waar mensen elkaar kunnen ontmoeten. We hebben toen als voorbeeld 

genoemd, een plek te maken in Oosterhout waar mensen gezellig kunnen samen zijn in de openbare 

ruimte en waarbij ze zelf ook samen kunnen eten en barbecueën.   We hebben daarbij gevraagd dit 

te onderzoeken, doch we vinden daarvan niets terug.  Graag vernemen we van de wethouder wat de 

stand van zaken is. 

Voorzitter 

We kennen in Oosterhout vele vormen van sport en vrije tijd beoefening. Met betrekking tot de sport 

hebben we enkele jaren geleden het sportaccommodatiebeleid vastgesteld.  De accommodaties bij 

de buiten sportverenigingen zijn bijna op orde (aan de ontwikkelingen bij VV Irene en VV Oosteind 

wordt hard aan gewerkt) We hebben echter meer verenigingen in Oosterhout die wekelijks/dagelijks 

actief bezig zijn met de jeugd. We weten allemaal dat we de jeugd bezig moeten houden, er is jeugd 

die dat heel goed zelf kan, maar er is ook jeugd die daarbij hulp nodig heeft.  De scouting Erasmus is 

hier een goed voorbeeld van. Deze vereniging staat in de top 5 van scoutingverenigingen in 

Nederland. Ze hebben hulp nodig bij het verbeteren van hun accommodatie. Vele investeringen zijn 

door zelfwerkzaamheid uitgevoerd, ze hebben een mooi bedrag gespaard. Ze zijn in staat een lening 

(met waarborg van de gemeente) van € 150.000 aan te gaan, doch ze komen nog een bedrag van € 

75.000 tekort. De fractie van Gemeentebelangen stelt samen met de VVD en het CDA voor om 

eenmalig een bedrag van € 75.000 vrij te maken, doch wel onder die voorwaarde dat de eerder 

gemaakte afspraken met betrekking tot de huur overeind blijven (Amendement)) 



 
Nu we het toch over de jeugd hebben, vragen wij hierbij om aandacht te besteden aan de 

telefoonverslaving van onze jeugd.  Graag zien wij dit terug bij herijking van de Nota 

Gezondheidsbeleid. 

Bruisende Binnenstad 

Onze binnenstad bruist nog steeds niet voldoende. Er worden wel stappen gezet in de goede 

inrichting. De plannen met Arendshof en het Bankenplein krijgen steeds meer vorm. Het wijzigen van 

bestemmingen van detailhandel naar wonen is in gang gezet. Wat nu nog ontbreekt is een 

Leegstandsverordening.  We zien hier graag bij de perspectiefnota 2021 de voortgang van tegemoet. 

Voorzitter  

De fractie van Gemeentebelangen hecht grote waarde aan cultuur in Oosterhout. Cultuur leert, 

verbindt en ontwikkelt. Een mooi voorbeeld hiervan is ‘’ de kilometer van de vrijheid” tijdens de 

viering van 75 jaar vrijheid in Oosterhout.  Een mooie samenwerking tussen creatieve mensen, 

buurtbewoners, organisaties en vrijwilligers.  Wij vinden het belangrijk dat dit soort activiteiten 

ondersteunt worden. Oosterhout beschikt over drie grote professionele instellingen, de Bussel, 

Theek 5 en H19, die moeten zorgen voor nieuwe uitdagingen en verbindingen. Er mag best een 

tandje bijgezet worden.  Maar ook musea dragen bij aan de cultuur van het verleden en heden. 

Helaas moeten we constateren dat de broodnodige samenwerking tussen de musea nog te wensen 

overlaat. Samenwerken versterkt elkaar en communiceert beter naar buiten.   De fractie van 

Gemeentebelangen is benieuwd naar de ontwikkelingen van de Galvanitasfabriek. Nu al blijkt dat 

Galvanitas geen volledige vervanging kan bieden voor de functie die momenteel de Pannenhoef 

vervult. We hechten waarde aan een zorgvuldige afweging hoe verder te gaan. Laten we in ieder 

geval de schepen niet achter ons verbranden. 

Voorzitter 

Veiligheid is al jaren een aandachtspunt voor de fractie van Gemeentebelangen. Steeds maar weer 

vernemen wij bezuinigingen en tekorten bij de Nationale Politie. Wijkagenten worden bij regelmaat 

ingezet voor andere werkzaamheden. Met klem vragen wij aan de portefeuillehouder openbare orde 

en veiligheid om steeds maar te blijven aandringen op meer politie op straat en met name in de 

dorpen, wijken en buurten. Kennen is gekend worden en daar ontbreekt het nu wel aan. We weten 

dat er steeds meer landelijke prioriteiten ontstaan die ten koste gaan van de bestaande 

politiecapaciteit.  We kunnen niet langer aan de inwoners uitleggen dat wijkagenten niet meer de 

wijk in kunnen, dat politiebureaus sluiten, dat de aanrijtijden in het buitengebied niet meer worden 

gehaald en dat het aantal roofovervallen toeneemt, terwijl we de afgelopen jaren met elkaar deze 

zogenaamde High Impact Crimes succesvol aan het tegengaan waren.   Een wijkagent voor 20% in de 

wijk kan echt niet.  

Voorzitter, de fractie van Gemeentebelangen vraagt hier al vele jaren de aandacht voor. Benut Uw 

kanalen om dit op de juiste plaatsen aan de orde te stellen. 

Ook de uitspraak schoon, heel en veilig hoort hierbij, dus tevens graag aandacht voor het onderhoud 

van de wijken, hier mag best meer aandacht aan besteed worden.  Kijk nog eens goed of de 

afspraken in het Jaarprogramma Openbare Ruimte en de daarin beschreven bestekken nog in 

overeenstemming zijn met de aanbestedingen. (Motie) 

Herinrichting van de Heuvel 



 
Wij zien in het overzicht Investeringen 2020 dat U aan ons vraagt het budget voor de herinrichting 

van de Heuvel te delegeren aan het College. Als raad zijn we tot nu toe niet op de hoogte gesteld van 

de plannen die moeten leiden tot de herinrichting van de Heuvel. We dienen samen met de VVD een 

amendement in om dit project 2020 niet te delegeren aan het College.  (Amendement) 

Woningbouwstrategie 

We weten allemaal dat het enorm knelt op de woningmarkt. Nieuwe innovatieve ontwikkelingen zijn 

hard nodig. De slogan, iedereen snel een gezonde, duurzame en betaalbare woning hoor je steeds 

meer. Klimaatneutraal is er een modelwoning in Made geplaatst, TheBoxsystem.  De moeite waard 

om daar te gaan kijken. Een ander mooi voorbeeld is Mybase Houses. Een andere manier van denken 

en uitvoeren. 

Conventie is de vijand van Innovatie. 

Voorzitter 

In navolging van een motie van deze raad bij de zienswijze op de begrotingen 2020 van de 

Verbonden Partijen stelt U aan ons voor een zienswijze in te dienen die overeenkomt met de 

uitkomst van het bestuurlijk overleg, wat inhoudt een onderzoek naar de effecten van een afname 

van 5 of 10% van het budget.  De motie ging zelfs nog iets verder, namelijk 15%. Wij verzoeken U als 

college de vinger aan de pols te houden met betrekking tot deze opdracht en ons als raad op de 

hoogte houden. 

Enkele opmerkingen waar de factie van Gemeentebelangen aandacht voor vraagt; 

- Avondopstelling gemeentehuis, toch de moeite waard om dit te onderzoeken of er een 

combinatie mogelijk is 

- Bewind voering de kosten rijzen de pan uit, graag extra aandacht hiervoor in 2020 

- Natte gymlessen, we worden graag op de hoogte gehouden van de ontwikkelingen  

- Brede Buurt, we zijn kritisch op deze bezuiniging en vragen meer kwaliteit te halen in 

samenwerking met initiatieven vanuit de wijkbewoners en inzetten op jong en oud 

 

Ik kom tot aan afronding en samenvatting 

- Donkere wolken boven Oosterhout 

- Ontwikkeling van de Gemeentelijk Organisatie 

- Evenementen en Subsidies(amendement) 

- Het Klimaat 

- Sport en Vrije Tijd (Erasmus – Amendement) 

- Bruisende Binnenstad 

- Cultuur 

- Veiligheid 

- Onderhoud van de Openbare Ruimte (Motie) 

- Herinrichting Heuvel (amendement) 

- Zienswijze Verbonden Partijen 

- Woningbouw Strategie 

- Enkele opmerkingen  



 
Voorzitter tot slot 

De fractie van Gemeentebelangen zal afhankelijk van de besluitvorming rond de amendementen en 

moties instemmen met de ons voorliggende raadsnota’s. 

 

Tot zover 1e termijn 


